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Actualiteitsvraag van de heer Mathias Vanden Borre aan mevrouw Ans Persoons, 

collegelid bevoegd voor Cultuur, Jeugd, Sport en Gemeenschapscentra 

 

Onderwerp: De Maand van de Jeugdbewegingen 

__________________________________________________________________________ 

 

Geacht collegelid, 

 

Op de website van “dagvandejeugdbewegingbxl2023” en de website “jonginbrussel”, dé 

website van de VGC voor kinderen en jongeren, wordt terecht benadrukt dat oktober de maand 

van de jeugdbeweging en jeugdverenigingen is. Er wordt een oproep gedaan om zich aan te 

sluiten. N-VA ondersteunt dit volkomen. Het is belangrijk dat de Nederlandstalige jeugd in 

Brussel zich verder kan ontplooien en ontspannen. 

 

Op 20 oktober – volgende week – is het de hoogmis voor onze jongeren die aangesloten zijn 

bij een jeugdbeweging of -vereniging. Want dan is het de Dag van de Jeugdbeweging, die vorm 

krijgt door honderden acties en evenementen verspreid over heel Vlaanderen en Brussel.  

Jeugdbewegingen zijn in opmars, vooral in Brussel. Ze worden steeds populairder met – helaas 

- als gevolg dat er wachtlijsten ontstaan en een tekort aan infrastructuur optreedt. 

 

Villa Montald in Sint-Lambrechts-Woluwe, dat zestig jaar dienstdeed als locatie voor Vlaamse 

jeugdactiviteiten, moet tegen 30 juni 2024 zijn deuren sluiten. Dat heeft het gemeentebestuur 

beslist. Het gebouw is immers eigendom van de gemeente maar verkeert in slechte staat, met 

recente problemen zoals een boilerexplosie. Het gemeentebestuur wil er in de toekomst een 

museum van maken. 

 

Maar er is ook sprake van een moeizame samenwerking met het gemeentebestuur, vooral voor 

jeugdhuis De Schakel, dat daar al lang gevestigd is. Ook de scouts maken gebruik van de villa. 

Er wordt momenteel gezocht naar alternatieve ruimte voor Nederlandstalige jongeren, maar dit 

blijkt een uitdaging te zijn in de gemeente. 

 

De Vlaamse Gemeenschapscommissie in Brussel is verantwoordelijk voor het jeugdbeleid en 

er wordt opgeroepen dat de VGC op korte termijn in samenwerking met het 

gemeenschapscentrum, de Nederlandstalige scholen en de bibliotheek een oplossing biedt en 

financiële steun verleent om binnen negen maanden een nieuwe ruimte te vinden. 

 

In dat verband heb ik de volgende vragen: 

 

1. Was er, vóór het nemen van de definitieve beslissing om Villa Montald te sluiten, overleg 

tussen het gemeentebestuur van Sint-Lambrechts-Woluwe en het College om een alternatief 

te voorzien voor de Nederlandstalige jeugdbewegingen in S-L-W? Is er ondertussen reeds 

een alternatief? Wat zijn de afspraken? Welke financiële en materiële inspanningen leveren 

de gemeente en het College om de Nederlandstalige jongeren van een nieuwe 

ontmoetingsplaats te voorzien?  

2. Hoe verloopt de samenwerking met Sint-Lambrechts-Woluwe op vlak van jeugdbeleid? In 

een eerder artikel stelt o.a. de VGC-directeur voor Cultuur, Sport en Jeugd vast dat de 

samenwerking tussen de VGC en het gemeentebestuur bijzonder stroef verloopt. 



3. Welke initiatieven zal het College nog nemen ter voorbereiding van de dag van de 

jeugdbeweging op 20 oktober 2023? 

 

Ik dank u alvast voor uw antwoord. 

 


